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JEGYZÖKÖNYVE

Készült: 2022. október 20-án 17.00 órakor megtartott közmeghallgatással egybekötött
képviselő-testületiülésen

Ülés helye: Közösségi ház nagyterme, 2657 Tolmács, Kovács Géza tér 13.

Az ülés vezetője: Hajnis Ferenc polgármester

Jelen vannak: Hajnis Ferenc
Dósa Istvánné
Gyuricza Gergö
Jakus Szilvia
dr. Szabó Letícia Ágnes

Lakosság részéről: 13 fő

polgármester
alpolgármester
képviselő

képviselő

jegyző

Hajl/is Ferel/c polgármester:
Mindenkit köszöntök az éves közmeghallgatáson! Megállapítom, hogy az 5 fő képviselő

testületi tagból 4 fó jelen van, így a közmeghallgatás határozatképes és azt megnyitom.
Engedjék meg, hogy bemutassam az új jegyző asszonyunkat, dr. Szabó Letícia Ágnes jegyzöt.
Eddig is jegyzőkén dolgozott Magyamándorban. A közös önkormányzati hívataihoz onnan
került hozzánk, és mindhárom településen jegyzői feladatokat lát el. Jogi végzettséggel
rendelkezík. Mióta is vagy nálunk? Áprilistól?

dr. Szabó Letícia AgI/es jegyző
Igen, áprilistól vagyok itt!

Hajl/is Ferel/c polgármester:
Ugye köztudott, hogy az előző jegyző asszonyunk Bánkon polgármester lett, és ő jött a
helyére.

dr. Szabó Letícia AgI/es legyző
Gittit kihagytad!

Hajnis Ferenc polgármester:
Valóban! Bocsánat! Detti lett a megbízott jegyző, utána Gitti volt. Már valóban az ötödik
jegyzőt "fogyasztom"!
Hámori Imréné képviselő hiányzik, mert köztudott, hogy elköltöztek Zsámbékra. Részt fog
tudni venni a többi ülésen, de most a féIjénél valami kis egészségügyi probléma lépett fel,
ezért nem tudott eljönni.

A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Gyuricza Gergő képviselő.

A jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 3 igen szavazattal és l
tartózkodással elfogadta.



Tolmacs K~zség Onkonnanyzatának képviselő-testülete 1212022. (X. 20.) jegyzők~nyv

A képviselő-testület a javasolt napirendet 4 igen szavazattal egyhangúan elfogadta. és az
alábbi napirendet tárgyalja:

Napirend

AKTUÁLIS NAPIRENDEK

1. Tájékoztatás az elmúlt időszak gazdálkodásáról, a jövő évi tervekről

ElőIerjesztő: Hajnis Ferenc polgármester

2. Lakosság és a helyben érdekelt szervezetek képviselői részéről érkező helyi
közügyeket érintő kérdések és javaslatok

3. "Rétság agglomeráció szennyvízelvezetésének és tisztításának fejlesztése" 
megvalósításának érdekében fóldvásárlási lehetőség

Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester (szóbeli előterjesztés)

4. Tolmács 035/1 hrsz útszakasz belterületbe vonása
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester (szóbeli előterjesztés)

5. Szociális tűzifa beszerzése
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester (szóbeli előterjesztés)

AKTUÁLIS NAPIRENDEK
1. Tájékoztatás az elmúlt időszak gazdálkodásáról, a jövő évi tervekről

Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester (szóbeli előterjesztés)

Hajnis Ferenc polgármester
Az elmúlt év gazdálkodásáról nem igazán szeretnék külőnösebben foglalkozni, hiszen az már
elmúlt! A tavalyi év is úgy alakult, mint az előző évek, nem voltunk költségvetés hiányosak!
Eddig még mindig tudtunk tartalékkal rendelkezni. Tudtuk teljesíteni azokat a terveket, amit
bevállaltunk, és amiről döntöttünk. Nem beszélve a pályázatokról, és az önerős beruházásokat
is végre tudtuk hajtani! Mínt minden évben, most is rendelkezünk tartalékkal! A kérdéseiket a
beszámolóm után feltehetik, amennyiben tudok válaszolok rá szóban, vagy írásban.
Azt gondolom, hogy azért jöttek el, hogy a jövőbeli tervekről beszéljünk egy kicsit! Azt
gondolom, hogy a település lakosságát jobban érinti, hogy mi lesz jövőre! Gondolom a
szennyvízberuházás mindenkit foglalkoztat. Jelen pillanatban túl sok mindent nem tudok
elmondani erről. A rétsági agglomeráció szennyvíz beruházása ott tart, hogy megkötöttük a
konzorciumi szerződést a nemzeti fejlesztésí program irodával, akik majd az egész projektet
levezénylik. Egyenlőre ott tartunk, hogy kiírták a közbeszerzést a tervezésre és akivitelezésre.
Amit fél füllel hallottam - ez még nem biztos -, hogy a tervező és kivitelező gárda is megvan,
de még szerződések nincsenek kötve! Úgy volt, hogy idén ősszel elindul a beruházás, amit
Tolmáccsal kezdenek. Bánkon az üdülőövezet beruházását kell elkészíteni, Rétságon pedig
csak rekonstrukciót végeznének. Nálunk minden utcát fel kell majd bontani akiépítéshez,
tehát a legnagyobb munka Tolmácson lesz! Sajnos semmi pontos információm nincs, hogy
mikor fog elkezdődni, de szerintem most már csak tavasszal, aminek én kimondottan örülnék!
Önök is tudják, ha az utcákat felbontják - főleg téli, csapadékos időben -, nagy felfordulást
tudna okozni! Arról sincs információm, hogy amennyiben kiépül a csatornarendszer, a
családoknak milyen költséggel fog járni a rákötés! Mennyit kell befizetni, hogy kell
befizetni?! Részemről az a terv, hogy amennyiben pontos információhoz jutok, falugyűlést,
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közmeghallgatást tartok, és tájékoztatom a lakosságot szakember, kivitelező segítségével! A
tervek úgy szólnak, hogy telekhatárig beállnak a kiépítéssel minden ingatlanhoz. Onnan
mindenkinek a saját költségén kell rácsatlakozni. Nincs információm arról, hogy elvégzik-e a
kivitelezők vagy más kivitelezővel kell megcsináltatni ! Gergő többet tudna erről mondani,
hiszen mérnök. Hogy szokott ez lenni?

Gvuricza Gergő képviselő

Telekhatárig elviszik, I méteren belül kiépítenek egy tisztítóaknát, és oda kötik be, és arra
kell rákötni. Ez már a tulajdonos saját költsége lesz.

Hajnis Ferenc polgármester
És ezt már meg kell terveztetni?

Gvuricza Gergőképviselő

Igen!

Hajnis Ferellc polgármester
Akkor abban biztosak lehetünk, hogy nem 100-200 ezer forint lesz, hanem több! A víznél is
120.000 Ft!

Kékesi Zoltán tolmácsi lakos szót kért. a polgármester a szót megadta.

Kékesi ZoltálI tolmácsi lakos
Mi nemrég csináltattuk édesanyámnál, durván 500.000 Ft volt.

Hajnis Ferenc polgármester
Köszönöm, hogy elmondtad! Amennyiben pontos információval fogok rendelkezni,
falugyülésen tájékoztatjuk alakosságot!
Az biztos, hogy ha valaki nem köt rá a rendszerre, és nem rendelkezik kis szennyvíztisztító
házi berendezéssel - a faluban van több is ., az számlával kell igazolja a szippantást. Ha ezt
nem teszi meg talajterhelési díjat fog fizetni, ami nem kevés!

Kékesi ZoltálI tolmácsi lakos
Ha valaki meg ráköt a csatornára, az dupla vízdíjat fog fizetni.

Hajllis Ferenc polgármester
Nyilván! Nekem I millió forint volt a házi berendezés! Tehát egyelőre ennyit tudunk a
szennyvízberuházásról!
Menjünk tovább! Várom a felvetéseket, hozzászólásokat mindenkitől! Innentől bárki
hozzászólhat, megadom a szót! A település lakosságát foglalkoztatja a kerti hulladék és
avarégetés. Sokan mondták, hogy a média bemondta, hogy lehet égetni! Utána jártunk
mindennek, és a jegyzö asszony el fogja mondani, hogy mit tudtunk meg! Átadom a szót a
jegyző asszonynak!

dr. Szabó Leticia Áglles jegvző
Az avarégetéssel az a helyzet, hogy önkormányzati rendelet szabályozza a belterületi és
külterületi zárt kertben szabad-e égetni vagy nem?! Volt egy veszélyhelyzeti jogszabály, ami
még megengedte az önkormányzatoknak, hogy ezt rendeleti szinten szabályozzák. Engedjék a
tüzelést. Viszont a veszélyhelyzet végeztével ez a jogszabály megszünt és a tilalom lépett
hatályba. Minden egyes önkormányzat kapott a kormányhivataltól - a törvényességi
osztálytól - felhívást erre vonatkozóan, hogy amennyiben nekünk van égetést megengedő

rendeletünk, azt hatályon kivül kell helyeznünk! Mi jogszabályszerüen a nyár vége felé
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hatályon kívül is helyeztük! Most lehet hallani a médiában, hogy feloldották az országos
tűzgyújtási tilalmat. Ez igaz, de ez belterületre és zártkerti ingatlanokra nem vonatkozik! Erre
a két kategóriára az önkormányzati tilalom vonatkozik. Viszont, ha van valakinek külterületi
ingatlana, és mezögazdasági tevékenységet folytat ott szabad tüzet gyújtani ! Én úgy tudom,
hogy a településen meg van oldva ennek az alternatívája! Van zöld hulladék elszállítás, és ha
jól tudom van ágdaráló készüléke az önkormányzatnak.

Hajnis Ferenc polgármester
Igen, működik a zöld hulladék elszállítás, és önkormányzatunk - pályázat révén - nyert egy
nagyon profi ágdarálót! Van, akinél már voltunk is darálni! Bejelentés alapján az
önkormányzatunk ingyen ledarálja az ágakat, nyesedéket. Mi a darálékot nem szállítjuk el,
arról a tulajdonosnak kell gondoskodni, hogy mit csináljon vele!
A média valóban bemondta, hogy megszüut a tüzgyújtási tilalom, csak azt nem tették hozzá,
hogy külterületen!

dr. Szabó Letícia Agnes jegyző
Én még azt szeretném elmondani - sokszor halljuk a hivatalban -, hogy "bezzeg más
településen égetnek. Miért lehet égetni?" Valószínűleg azért lehet, mert a megengedő

rendeletüket nem helyezték hatályon kívül! Előbb-utóbb ők is kénytelenek lesznek! Mi
jogkövetők voltunk, és ahogy jött a felhívás, mi ennek eleget tettünk! Ma beszéltem a
törvényességi referenssel, és tudomásuk van arról, hogy bizonyos településeken még
megengedik a tüzelést, de ez jogszabályellenes. Viszont, ha valahol tüzelnek, és kimegy a
katasztrófavédelem, akkor az fogják vizsgálni, hogy van-e megengedő rendelet a településen,
vagy nincs! Szóval nem mérlegeInek törvényességi szempontokat! Itt - Tolmácson 
bírságoIni fognak, mert nálunk tilos az égetés! A tüzelésnek - szerencsére - itt a településen
van alternatívája! Bízom benne, hogy ez a lakosok megelégedésére szolgál.

Hajnis Ferenc polgármester
Köszönöm! Kérdés, hozzászólás?

Klíber Pálné tolmácsi lakos
Augusztusban hoztátok a rendeletet. Miért nem lehetett vagy két hetet adni még a tüzelésre?
Hova tegyem a kerti hulladékot? Miért nem lehet átmenetileg visszaállítani? Én nem
hívhatom oda a darálót, mert azt mondták, hogy ilyeneket nem darálnak le! Nekem nem
fanyesedékem van! Gyomnövények vannak meg málnavesszők, egyéb növényi szárak. Két
hetet hagyhattatok volna, hogy el tudjuk égetni!

Hajnis Ferenc polgármester
Már nem tudjuk megtenni, mert jogszabály ellenes! Minden ingatlan tulajdonos kapott 9 db
biohulladékgyüjtö zsákot, amit az önkormányzatunk saját költségvetéséből állt! Nem tudom,
hogy ki vette át, ki nem vette át!

Klíber Pálné tolmácsi lakos
Majd megint az lesz, hogy kihordják az erdőbe a szemetet!

Hajnis Ferenc polgármester
Nem tudjuk visszaállítani, mert jogszabály ellenes!

Klíber Pálné tolmácsi lakos
Nem is kell, csak elég, ha felfüggesztitek!

Hajnis Ferenc polgármester
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Nem tehetjük meg! Más települések bírságra számíthatnak, ha nem helyezik hatályon kívül a
rendelelüket! Értsétek meg! Mi nem akarunk bírságot fizetni!

Dezső Béla tolmácsi lakos
A kertünk, az belterület, de a kert vége is a tulajdonomban van, ami külterület. A külterületi
részen lüzelhetem a gazt?

Hajnis Ferenc polgármester
Igen, ha kérsz a katasztrófavédelemtől engedélyt! Be kell, hogy jelentsd, és 3.000 Ft-os
illetékbélyeg is kell hozzá!

DezsőBéla tolmácsi lakos
Rendben! Akkor külterületen ellüzelhetem a gazt, ha megkapom az engedélyt!

dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző
Amennyiben nem zártkert!

Dinkóné Balogh Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető

Tolmácson nincs zártkert.

Hajnis Ferenc polgármester
Most ezt oldották fól, hogy erdőtől 200 méterre is lehet tüzelni.

DezsőBéla tolmácsi lakos
Akkorjó!

Dudoli Ferellcné tolmácsi lakos
En is ehhez a témához szeretnék hozzászólni ! A Tring a mi tulajdonunkban van, ami szintén
külterület. Tehát akkor lüzelhelünk, ha bejelentem a katasztrófavédelemhez?

Hajnis Ferenc polgármester
Amennyiben megadják az engedélyt, igen!

Dudoli Ferencné tolmácsi lakos
Jó! Azt miért nem ellenőrzi senki, hogy ki, mit tüzel a kályhába, kazánba? Erre semmI
rendelet nincsen?

Hajnis Ferenc polgármester
Sajnos nem tudjuk ellenőrizni, hogy ki mit tesz a kazánjába!

Dudoli Ferencné tolmácsi lakos
Tudom! De a kettő üti egymást! Néha meg lehet fulladni a füsttől! Ezt miért nem lehet
szabályozni ott fónt? Én a kert végéből és Tringből nem tudom összekötni és kivinni a ház elé
az ágakat! A gyerekekre sem akarom ezt a terhet hagyni, hiszen dolgoznak! Nem tudnak
mindig jönni segíteni! A féljem is 80 éves, én sem vagyok fiatal! Szerintem a faluban az
idősebb korosztály ugyan így van ezzel. Sokan vagyunk! Elég sok problémám van, ami sajnos
a korral jön! Majd mindenki megtapasztalja! Én sem gondoltam volna ez előtt 10-15 évvel,
hogy ilyen problémáim lesznek!

Hajnis Ferenc polgármester
Hozzátok be tud menni a traktor, azon van az ágdaráló, és a fiú!< ledarálják az ágakat,
nyesedéket.
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Dudoli Ferencné tolmácsi lakos
Be tudnak jönni. A ház elejét is igyekszünk rendben tartani, de meg lehet nézni a többi ház
elejét! Nagyon sokan nem tartják rendben! Nem vágják a fiivet, nem pucolják ki az árkot, na
meg a patakot a kertek végében! Ami fölöttünk van, azt érdemes lenne megnézni! Az
katasztrófa! Amikor az árvíz volt nem az volt a problémám, hogy honnan jön a víz! Az volt a
probléma, hogy nem tisztították ki a patakot, és ez miatt öntött el minket is a víz! A
disznóknak csak a feje volt kint a vízböl, pedig beton alapja van az ólnak!

Hajnis Ferenc polgármester
A patak önkormányzati tulajdon, elvileg nekünk kellene tisztítani. Nyilván megköszönjük, ha
kitisztítjátok! Ha az önkormányzat megrendel egy kotrógépet, megengeditek, hogy
bemenjünk oda, és kitísztíttassuk?

Dudoli Ferencné tolmácsi lakos
Tölünk lefele rendben van! A fiam megcsinálta egészen a kikövezett részig! Hoztunk
kotrógépet! Fölülre nem tudtok bemenni, ahol el van hanyagolva!

K/íber Pálné tolmácsi lakos
A tüzgyújtás betiltására visszatérve! Nem értem ezt az egész rendeletet, mert egyik oldalról
ösztönözve vagyunk a kertek müvelésére, hogy kiegészítsük a kis nyugdíjunkat, ami rendben
is van! Ha a kertemben termelek valamít, abból hulladék keletkezik, és a zöldzsákba sem
lehet minden hulladékot beletenni! A diófa levél is ott van, amiböl 7 zsákkal szedtem eddig
össze! Az még komposztba sem jó! Pedig én komposztálok is! Hogy gondolja az állam, hogy
ki fog igy termelni? Senki! Én is otthagyom parlagon, és majd jön a traktor lekaszálja a fiivet!
Így nem lehet, hogy a hulladékkal nem tudunk mit kezdeni! Városon megértem a tüzgyújtási
tilalmat, üdülöövezetben is, de itt, falun?!

Hajnis Ferenc polgármester
En megértem!

K/íber Pálné tolmácsi lakos
De ezt jelezni kell a kormány felé! Azért vannak a képviselöink, hogy jelezzétek! Ez
problémátjelent akisfalvaknak!

Hajnis Ferenc polgármester
Pénteken lesz egy találkozó Nógrádon, amin el is tudom mondani ezt. Ott lesz a képviselö úr
is és Gyopáros Alpár államtitkár is. Lesz több jelzésem is feléjük.

JGíber Pálné tolmácsi lakos
Mondd is el!

Dudoli Ferencné tolmácsi lakos
Sok helyen a járdán sem lehet közlekedni, mert belóg a gondozatlan sövény, vagy faág. Ha
esik az eső nem tudsz elmenni esernyővel!

Hajnis Ferenc polgármester
Minden évben megcsináltuk azt, hogy végigmentek a fiúk, és ahol belógtak az ágak, gallyak,
sövény, azt levágták, mivel ez közterület. Volt olyan is, hogy annak állt följebb, akinek a háza
előtt levágták az ágakat!

Dudoli Ferencné tolmácsi lakos
Igen, tudom! De egyszerüen van, hogy nem tudunk kitolatni, mert nem látni be az utat!
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Ha;nis Ferenc polgármester
Intézkedni fogunk! A képviselő úr felé, pedig jelezni fogom a tűzgyújtással kapcsolatos
kifogást!

Klíber Pálné tolmácsi lakos
Biztosan nem csak Tolmácson okoz ez problémát!

Ha;nis Ferenc polgármester
Most kicsit visszatérnék a pályázatokra, hogy képben legyenek, hogy mi is az, amit nyertünk!
A Magyar Falu Programba beadott pályázataink nem mindegyike nyert. Elég sok pályázati
kiírás volt. Nem tudunk mindegyikre pályázni, mert a megyére le van osztva egy bizonyos
keretösszeg. Át kellett gondolni, hogy mi a legfontosabb. A presszó előtti útfelújítást
megnyertük, de még nem kaptuk meg rá a pénzt, mert a Magyar Állam úgy döntött, hogy
most nincs pályázati kifizetés! Lehet, hogy ezért csúszik a szennyvíz beruházásunk is! Nem
tudom! Azt mondták, hogyakiemelt beruházások menni fognak! A szennyvíz, az kiemeIt
kormányzati beruházás. A hivatal fűtéskorszerüsítésére már megkaptuk a pénzt, amit már
lassan be is fejeznek a kivitelezők. Új kondenzációs kazánokat szereltek be. Ez már nem is
ártott, mert az építése óta voltak benne a régi kazánok, amik elavultak már. Elvileg a
gázfűtésünk olcsóbb lesz már! Új falubuszt is nyertünk, amit már májusban meg kellett volna
kapni! A háborúra hivatkozva még nem jutottunk hozzá. A beszállítók nem kapnak
alkatrészeket. Most január 31-ig ígérték, hogy megkapjuk. Egyébként már ki is fizettük, csak
arra várunk, hogy megjöjjön a buszunk! Szerettünk volna egy játszóteret is, de arra nem
kaptunk támogatást. Elutasították forráshiány miatt, mint a Szabadság és Sziluska utcák végét
összekötő útfelújításunkat is. Nem is tudom, hogy még mire pályáztunk a Magyar Falu
Programba? Mindent megpályáztunk, amit lehet!

Dósa Istvánné alpolgármester
A tüzoltószertár felújítását!

Ha;nis Ferenc polgármester
Igen! Az nem a Magyar Falu Programban van! Azt két éve pályáztuk a vidékfejlesztési
programban. Akkor annak a költsége 5 millió forint volt! Hát, most jöttek meg a támogatói
okiratok, mondanom sem kell, hogy ennyiből a garázsajtó nem fog kijönni! Nem az egész
épület felújítása! Most a vállalkozóktól kértem egy új költségvetést, hogy mennyibe kerülne.
Nem vagyunk szegény önkormányzat, de gazdagok sem! Azért tudunk gazdálkodni a
pénzünkkel, és remélem, hogy önerőből hozzá tudjuk rakni a hiányzó pénzt, és a faluközpont
egységes lenne! Legalábbis a tető héjazatok egyformák lesznek a központba. Amit most
szeretnénk megpályázni, az az orvosi rendelő és posta felújítása, ezt október végén adjuk be.
Nyílászáró csere, napelem, külső szigetelés, fódémszigetelés, és fűtéskorszerüsítés van
betervezve. A költségvetésen most dolgoznak a mérnökök. Ez olyan 40 millió forintos
beruházás lesz. Ezt a TOP Plusz-ban szeretnénk megpályázni! Ha már az orvosi rendelőnél

tartunk! Többen megkérdezték, hogy a háziorvos és a gyermekorvos miért nem jár ki
Tolmácsra? Most ott tartunk, hogy a gyermekorvos ki fog jámi, át is vette a rendelőt. Kis
javításokat kellett csinálnunk rajta, majd hívja az informatikust és az is megcsinálja a
szükséges informatikai dolgokat és jön a gyermekorvos továbbra is szerdai napokon. Házi
orvosunk jelen pillanatban nincs! Dr. Kramlik Annamária az I. számú körzetnek jelen
pillanatban a háziorvosa, aki egyelőre, csak Rétságon fog rendelni! Tudva lévő, hogya
Mariann doktornő, amikor elment nyugdíjba elég csúnyán ment el! A lánya próbált
pereskedni a rétsági önkormányzattal is, és most Annamária ellen is etikai vizsgálatot indított.
Annamária addig nem jön ki Tolmácsra, amíg az etikai vizsgálat nem zárul le! A praxist is
csak akkor kapja meg, ha lezárul, most megbízással - a rétsági önkormányzat megbízásával -
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működhet. Akkor fog kijárni, ha megszerzi a praxist. Ugyan úgy ki fog járni, mint a Mariann
doktornő!

Rétság Város Önkormányzatával nem igazán voltunk jóban mi Tolmácsiak, ezt az idősebb

Tolmácsiak tudják. Mostanra már csitult egy kicsit ez a helyzet. A rétsági laktanya 8,5 ha
telephelye - ahol acsarnokok, hangárok vannak - Tolmácshoz tartozik kőzigazgatásilag.

Viszont a tulajdonjogot Rétság Város Önkormányzata gyakorolja! Másfél éve megkerestek
minket, hogy a hangárok is Rétság Város Önkormányzatához tartozzanak, tehát kőzigazgatási
határmódosítást kérnek. Próbáltunk egyezkedni, valamilyen fóldcserében gondolkozva, mert,
ha hozzájuk odamegy egy cég, akkor a jelen pillanatban Tolmácsra fizeti majd az iparüzési
adót! Megértem Rétságot, mert, ha hozzájuk tartozna ez a terület is, akkor egyben tudnák
kezelni a régi laktanyát. Azért mi ne essünk el bizonyos adóbevételektől! Próbáltam olyan
cserét ajánlani nekik, hogy az ipari parkjukban lévő felső üzemet csatoljuk Tolmácshoz. Nem
tudom, hogy mi a neve annak az üzemnek!

Kékesi Zoltán tolmácsi lakos
AFT!

Hajnis Ferenc polgármester
Igen, az! Az a terület Tolmáccsal határos, így megtehettük volna! Azt mondták, hogy arról
szó sem lehet! Nekünk nem sürgős! Eddig 20-25 évig elvoltunk nélküle, ez után is elleszünk!
Jött egy olyan megkeresés Rétságtól, hogya 8,5 ha területből 2,5 ha területet adnának nekünk
tulajdonba. Tehát megkapnánk a hangárokat, ez már tetszett nekem is! Tehát kapnánk két
csarnokot, amit el tudnánk adni, ha a testület úgy dönt! Jelen pillanatban ott tart a dolog, hogy
megvoltak a kirnérések, a testületünk el is fogadta a két csarnokot. Ezeknek az értéke, OTP-s
becslés alapján 47 millió forint. Három cég is meg szeretné venni, már érdeklődtek! Közben
tudomásomra jutott, hogy ezen a részen volt egy üzemanyag kút, és ott van négy tartály a mai
napig! Szerintem a gázolaj minden felé ment azon a részen! Tehát valószínűsithető, hogy
rekultíválni kell a területet, és ezt, ha átvesszük a mi feladatunk lesz! Ezt mi nem akaIjuk!
Megkerestem az önkormányzat ügyvédjét Balassagyarmaton. Elmondtam neki, hogy mi a
helyzet! Azt mondta, hogy nem fogjuk tudni eladni, ha nem méretjük fól, és kötelezhetnek
minket a rekuliválásra, mivel tudunk róla, és Rétság is tud róla. Most ott tart az ügy, hogy
megírtuk ezt Rétság Város Önkormányzatának! Most náluk "pattog a labda", hogy mit
tesztek! Kérnek-e szakértőktől véleményt? Mivel 25 évről beszélünk, lehet, hogy a természet
ezt a szennyeződést már feldolgozta! Talajmintát kellene venni, de nem akarnak senkitől

árajánlatot kémi. Mi továbbra is várunk! Nem tudjuk, hogy mi lesz! Az is lehet, hogy
megvásárolják tőlünk ezt a területet az értékbecslés szerinti áron! Adjanak nekünk 47 millió
forintot! Most, mi várunk! Mi ebből pénzt remélünk! Erre a területre már két vállalkozás jött,
és ott dolgoznak is! Rétságnak sürgős lesz, előbb-utóbb! A laktanya épületeit már eladták, és
ott lakások fognak épülni!
Kérdezem a testületi tagokat, hogy van-e esetleg olyan dolog, amit kihagytam?

Gvuricza Gergőképviselő

A vízelvezető árkok felújítása!

Hajnis Ferenc polgármester
Ja, igen! Most minden pályázatot lezártak, nincs nyitva csak az orvosi rendelő felújítása
pályázat, de azt terveztük a testülettel - amennyiben sikerül megvalósítani a csatornázást -,
akkor a TOP Plusz pályázatban pályázunk csapadékvíz elvezetésre is. Legyenek rendben a
vízelvezetőink is!
Most rátérnék a rezsicsökkentésre is. Úgy döntött a képviselő-testület, hogy csak a
sportcsarnok fűtését korlátozzuk. Nem sokan járnak focizni, kibÍlják, ha mozognak 5-8
fokban! Ha megfelel nekik jönnek, ha nem tetszik nem jönnek! A könyvtárat is lezárjuk fónn
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a tetőtérben. Hőtemperálást csinálunk majd szinte az egész épületben, hogy ne fagyjanak el a
vizek. A kőzösségi házat még nem tervezzük bezárni! Az iskolán-óvodán nincs
szándékunkban spórolni. Inkább minden megtakarításunkat oda tesszük, de a gyerekeink ne
legyenek hidegben! A nyugdíjas klubbal megbeszéltem, hogy most - a fűtési szezonban - ne
használják a volt szolgálati lakást! Most megjöttek az elsö villanyszámlák. Eddig 33 Ft-ot
fizettünk kilowattonként, most majdnem 107 forintot kell fizetni! Ettöl sem nagyon félek,
inkább a gázfogyasztás lesz a jelentösebb kiadás. Minden intézményünkön napelemek
vannak, az áramellátás napközben biztosítva van. Éves elszámolásban vagyunk, és nem sokat
kellett eddig ráfizetni! Úgy döntött a testület, hogy amennyiben minden kötél szakad, és
szorul a hurok, akkor a közösségi házat fogjuk bezárni! Bogi - a közösségi ház vezetője -ma
volt vizsgázni, és azt az információt kapta, hogy maximum 3 hónapra lehet bezárni, és utána 2
hétre kinyitni, aztán ismét be lehet zárni 3 hónapra! Hát ezek a "kiskapuk"! Én nem félek
attól, hogy erre sor kerül. Körbe van szigetelve, napelemek vannak a tetőn! Nyilván, ha
nagyon szorit a cipő, akkor a testülettel megbeszéljük, hogy mi legyen! A bánki hivatalban
két napot dolgoznak egy héten, a többi napot otthonról dolgoznak! Borsosberényben is van
valami intézkedés.

dr. Szabó Letícia Agnes jegyző
Ott csak a pénteki napon dolgoznak home office-ban. Igen!

Hajnis Ferenc polgármester
Na, mi ilyet nem tervezünk!
Szerintem az l. napirend részemről ennyi lett volna!

2. Lakosság és a helyben érdekelt szervezetek képviselői részéről érkezö helyi
közügyeket érintő kérdések és javaslatok

Hajnis Ferenc polgármester
Javaslat, kérdés a lakosság részéről van-e?

Klíber Pálné tolmácsi lakos
Annak idején, amikor megcsinálták a jelenlegi járóbeteg ellátó központot, az volt mondva,
hogy autóbusz fog minket oda kiszállítani! Nem mértem még meg a távolságot a
buszmegállótól az orvosig, de nem kis távolság! Akinek nincs autója, az gyalogolhat betegen!
Szeretnénk, ha kijárna a háziorvosunk Tolmácsra, egy héten legalább egy napot! Valami
szerződéssel próbáljátok megoldani ezt!

Hajnis Ferenc polgármester
Elmondtam, hogy miért nem jön ki!

Klíber Pálné tolmácsi lakos
Ertem, de egy másik orvost is meg lehetne bízni! Vagy valamit kitalálni ennek a helyzetnek a
megoldására! Feri, te is próbáld ki, hogy felgyalogolsz kétszer, háromszor!

Hajnis Ferenc polgármester
Én még 'hál istennek birok!

Klíber Pálné tolmácsi lakos
Te igen, de én és sok más idősebb ember nem bír! Nehezen mozgunk már, és inkább nem
megyünk orvoshoz, mert a busztól messze van a járóbeteg ellátó!

9



Tolmács K6zség Onkormányzatának képvisel6-testülete 1212022. (X.20.) jegyz6k6nyv

Ha;nis Ferenc polgármester
Azért nem tudunk másik orvost intézni, mert az egészségügyi ellátást nem mi biztosítjuk,
hanem Rétság. Bánk is és Tolmács is hozzájuk tartozik, és én nem parancsoihatom meg az
Annamáriának, hogy jöjjön ide rendelni! Azt, hogy busz vigye fel a buszmegállóból a
rendelőig az időseket, betegeket már többször próbálták megszervezni! Két tolmácsi
vállalkozó is ajánlkozott erre a feladatra, de valamiért nem jött össze.

Klíber Pálné tolmácsi lakos
Jön a rossz idő, bottal, ernyővel oda fólmenni, nagyon nehéz!

Potholeczki Jánosné tolmácsi lakos
Arról nem beszélve, hogy egyszerre vannak ott a Tolmácsiak és Rétságiak, sokan vagyunk!
Ez tényleg egy megoldatlan dolog!

Klíber Pálné tolmácsi lakos
Most már három éve nem volt itt orvos! Először a pandémia miatt nem jött, most meg ezért
nem jön! Ez már nem kevés idö, valami megoldást mégiscsak kellene találni!

Ha;nis Ferenc polgármester
Sajnos az a megoldás, hogy meg kell várni, míg a praxist megkapja, és utána ki tud járni!

Klíber Pálné tolmácsi lakos
Két év múlva, vagy öt év múlva? Ez nem megoldás egy ekkora falunak! Nem tudom pontosan
hányan vagyunk, de szerintem 700 emberröl is szó van most!

Ha;nis Ferenc polgármester
Attól tőbben vagyunk.

Klíber Pálné tolmácsi lakos
Akkor meg pláne meg kell oldani!

Potholeczki Jánosné tolmácsi lakos
Az átkosba - úgy szokták mondani - volt papunk, volt orvosunk! Most nincs egyik sem!

Klíber Pálné tolmácsi lakos
A gyerekeink dolgoznak, nem tudnak minket Rétságra hurcolni orvoshoz! Nem várhatjuk el
tőlük!

Dósa Istvánné alpolgármester
Rendelési időben igen, valóban dolgoznak!

Klíber Pálné tolmácsi lakos
A rétságí buszmegállót meg odajó levitték, hogy még messzebbről kelljen gyalogolní!

Kelemen Sándorné tolmácsi lakos
Én Budapestre járok kezelésre, és télen, rossz időben nagyon sokat kell vámom a Tolmácsra
bejövő buszig, és a buszváróba nem lehet bemenni, mert lakat van rajta télen-nyáron!

Ha;nis Ferenc polgármester
Ez már felmerült a rétsági falugyűlésen is!

Kelemen Sándortlé tolmácsi lakos
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Dósa Istvánné alpolgármester
Szerencsére van pár busz, ami Vácról indul és bejön Tolmácsra is, igaz elmegy Nógrád felé,
hosszabb a menetideje, de inkább mégis jobb a buszon ülni, mint Rétságon állni a
buszmegállóban!

Klíber Pálné tolmácsi lakos
A buszközlekedés nagyon rossz! A fél 8-as busszal, ha lemegyünk, nem csatlakozik
semmihez! Nem érsz el egy Budapestre induló buszt!

Dávid Martin tolmácsi lakos
Ha mi Rétsághoz tartozunk egészségügyileg, akkor nem lehet tölük azt elvárni, hogy legyen
valamilyen szintű orvosi ellátás a faluban?

Ha;nis Ferenc polgármester
Hiába várjuk el, azt fogják mondani, hogy az orvos ellen, amíg folyik az etikai vizsgálat, nem
akar kijönni az orvos!

Klíber Pálné tolmácsi lakos
Én ezt nem értem, hogy Rétságon, hogy rendelhet? Ezt nem értem! Egyik helyen rendelhet, a
másikon meg nem?

Hajnis Ferenc polgármester
Ezt sajnos én sem értem! Nem tudom! A 2-es háziorvos, aki Bánkra járna, az sem jár ki
egyébként! Pedig annak megvan a praxis! Eddig kijártak, most az sem jár ki! Annamária
jelenleg Rétság Város alkalmazásában áll.

dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző
Gondolom, akkor megbízással helyettesíti.

Hajnis Ferenc polgármester
Ez tényleg nagyon bonyolult! Nem beszélve arról, hogy pályázaton megnyertük az orvosi
eszközök beszerzését, és ott vannak a dobozokban az új eszközök!

Potholeczki Jánosné tolmácsi lakos
Sok hasznunk van belőle!

Dósa Istvánné alpolgármester
Mire átveszik, elavult!

Hajnis Ferenc polgármester
Valószínű!

dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző

Szeretnék szólni pár szót a népszámlálásról! Mától kezdve kezdik el járni a számlálóbiztosok
az ingatlanokat. Nem tudom, hogy van-e itt olyan, aki még nem töltötte ki online, és válja a
számlálóbiztost? A napokban útnak indulnak. Az egyik Évinger Boglárka közösségi ház
vezető, a másik pedig Varga Zsanett közös hivatali dolgozó, de ő is tolmácsi, szerintem
mindenki ismeri őket. Ketten járják majd a falut, mert le vannak osztva a címek.

Dinkóné Balogh Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető
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Ma volt bent a hivatalban egy hölgy, aki kitöltötte a lakás kérdőivet és egy személyi kérdőivet

még sikerült neki felvinni, mielőtt összeomlott a rendszer. Van még három személy, akire ki
kellett volna töltse, de ez nem sikerült. Kérdezte, hogy mi a teendője, hogy jogszerüen járjon
el az adatszolgáltatással?

dr. Szabó Letícia Agnes jegyző
A számlálóbiztosoknak jelezni fogja a rendszer, hogy sikertelen volt az adott cimen az
adatszolgáltatás, és kimennek felvenni az adatokat. Ha nem tudta végig kitölteni, akkor kellett
kapnia egy hibaüzenetet.

Dinkóné Balogh Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető

Azt mondta, hogy nem kapott hibaüzenetet.

dr. Szabó Letícia Agnes jegyző
Akkor honnan tudja, hogy nem sikerült akitőltés?

Dinkóné Balogh Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető

Mert a többi névig nem jutott el, és mégis hagyta, hogy beküldje.

Hajnis Ferenc polgármester
Akkor nincs feltőltve neki, mert ha online kitőltőd a végén kiküldenek egy kódot.

Dinkóné Balogh Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető

Állítólag azt megkapta, letőltőtte a gépére.

Molnár Györgyné tolmácsi lakos
A lányom is kitöltötte, és addig nem is engedte továbbmenni, amíg helyesen ki nem tőltőtte a
kérdőívet!

Dinkóné Balogh Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető

Igen, ezért nem értettem ezt a helyzetet, amit ő elmondott!

Hajnis Ferenc polgármester
Én is megcsináltam az egész családnak, és rögtön írta ki, hogy ki a következő.

dr. Szabó Letícia Agnes jegyző
Igen, mert az elején kérdezi, hogy hányan laknak az ingatlanban, és addig nem engedi lezárni,
amíg ki nem tőltjük mindenkire. Ezt nem értem!

Dinkóné Balogh Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető

Én mindenkinek azt javasoltam, hogy szombatra és vasárnapra ne hagyja a kérdőiv kitőltését,
mert biztosan túlterhelt lesz a rendszer.

Hajllis Ferenc polgármester
Van-e még valakinek kérdése, felvetése?

DezsőBéla tolmácsi lakos
Volt egy aláírásgyüjtés itt a Szent Lőrinc úton lakók között, mert száguldoznak a kamionok,
buszok, amióta felújították az utat. Azt mondtátok, hogy fogtok beszélni a rendőrkapitánnyal!

Nem sokat változott azóta a helyzet!

Hajllis Ferenc polgármester
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Semmit nem változott, mert nem kaptuk meg az aláírásokat! Én beszéltem a kapitány úrral, de
jobb lenne a helyzetünk, ha a lakóktól jönne egy bejelentés.

DezsőBéla tolmácsi lakos
76 aláírást gyűjtöttünk össze!

Ha;nis Ferenc polgármester
Hozzám az nem érkezett meg! Jobb lenne már a helyzet, ha beérkezett volna, mert akkor már
tudnák menni a közútkezelőhöz és a rendőrkapitányhoz is!

Dezső Béla tolmácsi lakos
Jó, akkor utána nézek, hogy hol akadt el az ügyünk! Semmi nem változott azóta, a rendőrök

az alsó buszmegállóban szoktak igazoltatni, se egy mérőkocsi, semmí!

Dudoli Ferencné tolmácsi lakos
Van, hogy nem lehet 10 percig sem átmenni az úton! Vissza ugyan az!

Dezső Béla tolmácsi lakos
Az iszapos víz befolyása ügyében sem történt változás! Továbbra ís ugyan az a helyzet!

Gyuricza Gergőképviselő

Feri mondta, hogy meghiúsult az a pályázat - vízelvezetés -, aminek keretében meg tudtuk
volna csinálni. A közmeghallgatás előtt kint már beszéltem veled erről, és amit akkor
mondtam azt meg tudjuk csinálni, ha az anyagi helyzetünk engedi.

Ha;nis Ferenc polgármester
Elmondtam az elején, hogy nem tudjuk, mi lesz a rezsiárakkal, és spórolni óvodán, iskolán
nem akarok, és bizonyos pénzeket át fog kelleni csoportosítani a költségvetésben.

Gyuricza Gergőképviselő

Ha bármelyik pályázatba bele tudjuk ezt húzni, akkor meg tudjuk csinálni.

DezsőBéla tolmácsi lakos
A Szurdok fölötti részen fél órás markolós munka lenne, és megoldódna a probléma!

Ha;nis Ferenc polgármester
Ezt egyszerű mondani! Az nem úgy van, hogy én benyúlok a zsebbe, és gyere markolós
csináld meg, itt a pénz! Egy önkormányzatnál árajánlat és számla is kell! Egy órás munkára
nem tudom, hogy kivonul-e bárki!

Gyuricza Gergő képviselő

Ott az a baj, hogy a fél órás munka annyira elég, hogy a másik útra rávezetjük a vizet! Az meg
nem teljes megoldás!

Ha;nis Ferenc polgármester
Fogunk lépni ebben az ügyben IS, de szeretnénk megvárni, hogyan alakulnak a
rezsikiadásaink!

Gyuricza Gergőképviselő

A vízelvezetéssel szerettük volna megvárni a csatornázást, de sajnos ez most elúszni látszik!

Ha;nis Ferenc polgármester
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Hát igen, a médiából lehet hallani, hogy tavasszal várhatóan megjönnek az uniós pénzek.
Majd meglátjuk!

DezsőBéla tolmácsi lakos
Jó lenne Tolmácson az állattartáson szigorítani!

dr. Szabó Letida Agnes jegyző
Ez attól függ, hogy mit értünk a szigorítás alatt! A tartott állatok számát nem tudjuk
korlátozni.

DezsőBéla tolmácsi lakos
Mondjuk, hogy hány kismacska lehet egy háztartásban, elzárva kellene tartani.

dr. Szabó Letida Agnes jegyző
Van jogszabály, ami elöírja, hogy mi az a minimum feltétel, amit egy állatnak biztositani kell.
Egy olyan jogszabály sincs, ami elöírja, hogy a macskát kötelező elzárva tartani!

DezsőBéla tolmácsi lakos
Balesetet okozott a macska! Biztosan hallottatok róla!

Hajnis Ferenc polgármester
Én nem hallottam róla!

Dósa Istvánné alpolgármester
Én sem!

Haj/lis Ferenc polgármester
Volt rendöri intézkedés?

DezsőBéla tolmácsi lakos
Nem, mert megegyeztek. A sofőr hölgy 6 hónapos terhes és két kisgyerek ült még az
autójában. Kiszaladt eléjük a macska, és lefékezett, hátulról pedig bele szaladtak! Nagyon sok
a macska a környékünkön.

Hajnis Ferenc polgármester
Amennyiben más felvetés nincs, úgy elmondom, hogy nekünk most, testületi ülés lesz, ha
valaki szeretne, maradhat, utána zárt testületi is lesz, amin már nem lehet részt venni.
Köszönöm szépen az ittlétüket!

További hozzászólás és napirend nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlétet és a
közmeghallgatást lezárta. A Képviselő-testület a munkáját a további napirendi pontok
tárgyalásával folytatja.

3. ,,Rétság agglomeráció szennyvízelvezetésének és tisztításának fejlesztése" 
rnegvalósításának érdekében földvásárlási lehetőség

Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester (szóbeli előterjesztés)

Haj/lis Ferenc polgármester
Két földterülelről van szó, amit tulajdonunkba kellene helyezni a csatornázás érdekében a
szennyvíz átemelőkhöz IOx 10m2-t, illetve az útszakasz megvásárlásáról lenne szó. Az
előteIjesztett határozati javaslat alapján kellene módosítani az előző határozatunkat, ezt
javasolta az ügyvédnő. Holnap lehetne menni a szerződést aláírni, mert minden tulajdonos
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akkor ér rá. 10.00 órára megyünk, ehhez kérem a testület felhatalmazását, hogy intézhessem!
Ingyen megkaptuk a területet, ami a végátemelőnek kell, ennek az volt a feltétele, hogya
Zarándok utat - amit Szász László polgármester idején nem mérettek ki - vásároljuk meg,
ami 604.000 Ft-ba fog kerülni.
A szennyvizet a rétsági fócsatornába fogja átnyomni. Négy ilyen átemelő lesz Tolmácson,
ebből kettő terület az önkormányzaté, és kettő van magántulajdonban. Ezeket a területeket
kell őnkormányzati tulajdonba adni, aminek minden költségét az önkormányzat fog állni. Az
út megvásárlása meg kilencven valahánytól húzódik már!
A másik kettő átemelő a posta előtt és a Béke utca elején lesz. Kérdés, vélemény?

Hozzászólás. észrevétel. vélemény, kérdés, javaslat nem volt.

Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést:
aki elfogadja, hogy a határozati javaslatnak megfelelően járjak el, kérem, kézfeltartással
szavazzon!

A Képviselő-testület a "Rétság agglomeráció szennyvízelvezetésének és tísztításának
fejlesztése" - megvalósításának érdekében fóldvásárlási lehetőségéről szóló napirendet
megtárgyalta, és 4 ígen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és
meghozta a következő határozatot:

75/2022. (X.20.) Képvíselő-testületí határozat

Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete a ,,Rétság
agglomeráció szennyvízelvezetésének és tisztításának fejlesztése" 
megvalósításának érdekében településfejlesztés céljából tulajdonába kívánja
venni a Tolmács 288/5 helyrajzi számból kimérettetett 100 m2 területet,
melyet a tulajdonos ingyenesen az önkormányzat tulajdonába kíván adni.
Szintén településfejlesztés céljából önkormányzati tulajdonba veszi a
Tolmács 039/1 helyrajzi számú ingatlanból kimérettetett 100 m2 területet,
melyet a tulajdonos ingyenesen átad az önkormányzatnak, amennyiben a
Tolmács 039/3 helyrajzi számú 604 m2 saját használatú utat megvásárolja.
Ezt a területet az önkormányzat 1.000 Ft/m2 áron kívánja megvásárolni,
melynek teljes összege 604.000 Ft.
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy az adásvételi
szerződéseket aláírja, valamint az érintett ingatlanok adásvételével
kapcsolatos ügyekben eljáIjon.

Határidö: azonnal
Felelős: polgármester

4. Tolmács 035/1 hrsz útszakasz belterületbe vonása
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester (szóbeli előterjesztés)

Hajnis Ferenc polgármester
Dávid Martin beteIjesztett egy kérelmet, hogy vonjuk belterületbe a 035/1 hrsz útszakasz egy
részét, mert szeretné belterületbe vonatni azt a két ingatlant, amit ott megvásárolt. Ennek az a
feltétele, hogy a belterületbe vont ingatlan határos legyen egy belterületi ingatlanna!. A
Tolmács tábláig kellene belterületbe vonnunk.

Dósa Istvánné alpolgármester
Az utolsó házig?
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Ha;nis Ferenc polgármester
Igen, de a belterület nem ott kezdődik! Nincs határmódosítás, csak belterületbe vonjuk.
Kérdés, vélemény van-e?

További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt.

Ha;nis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést:
aki egyetért azzal, hogy Tolmács 03511 hrsz útszakasz belterületbe vonjuk a kérelmező

költségére, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület a Tolmács 035/1 hrsz útszakasz belterületbe vonása napirendet
megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és
meghozta a következő határozatot:

76/2022. (X.20.) Képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete helyt ad Dávid
Martin, 2657 Tolmács, Szabadság utca 45. szám alatti lakos kéreimének és
a Tolmács 035 hrsz-on felvett kivett út elnevezésű ingatlan belterületbe
vonásáról határoz.
A Képviselő-testület megbizza a kérelmezőt, hogya belterületbe vonással
kapcsolatban eljárjon. Az eljárás költségeit a kérelmező fizeti.

Határidő: 2022. december 31.
Felelős: polgármester

Ha;nis Ferenc polgármester
Martin! Holnap megcsináljuk a határozat-kivonatot, és hétfőn mehetsz vele a Földhivatalba!

Dávid Martin tolmácsi lakos
Jó! Köszönöm.

5. Szociális tűzifa beszerzése
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester

Ha;nis Ferenc polgármester
Az Ipoly Erdő Zrt. közölte velem, hogy Diósjenőről nem tud fát biztositani, ezért a
legközelebbi erdészet Romhányból tudná biztositani decemberben vagy januárban. Ez friss
vágású nyers fa lenne. Meg lehet keresnünk a Pilisi Erdőgazdaságot is.

Jakus Szilvia képviselő

Kérdezzünk meg!

Ha;nis Ferenc polgármester
A fuvart nekünk kell fizetni, nem mindegy, hogy milyen messziről hozatjuk a fát!

Jakus Szilvia képviselő

Akkor ne kérdezzük meg!

Ha;nis Ferenc polgármester
Mi Diósjenőhöz tartozunk, de Jenőről jött azaz infó, hogy Romhányhoz tartozunk!

16



Tolmács KOzség Onkonnányzatának képviselő-testülete

Jakus Szilvia képviselő

Magánerdőt nem lehet megkeresni? Van, aki erdővel foglalkozik!

Hajnis Ferenc polgármester
Magánerdő nem fogja nekünk eladnia fát 22.000 Ft-ért!

Dósa Istvánné alpolgármester
Ez őlfa?

Hajnis Ferenc polgármester
Igen, keményfa!

Dósa Istvánné alpolgármester
Akkor nagyon jó áron van!

1212022. (X. 20.) jegyz6kOnyv

Hajnis Ferenc polgármester
Lehet, hogy cser lesz, jó vizes! Leadhatom a megrendelést Romhánynak? Lehet, hogy nem
lesz decemberben szállítás, ha a sár lesz, nem fog tudni bemenni a fuvaros!

Dósa Istvánné alpolgármester
Lehet, hogy csak márciusba tudják kihozni az erdőből! Kitudja?

Hajnis FerellC polgármester
Lehet!

További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt.
A Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta, hogy a romhányi erdészetlől rendeli meg a
szociális tűzifát.

További hozzászólás és napirend nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlétet és a nyílt
ülést lezárta.

K.m.f.

A jegyzőkönyv hiteles.

-==~. dr. Sza~ó e ícia Ágnes
jegyző

,,-
,'7"'"'----Y--

i:? Gyuricza Gergő
képviselő
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